
2. Semestergruppemøde 3. semester 29.10-2019, kl 14.30 NJV 14 4-111 

 

Dagsorden: 

Modul 3.1: 

Forelæsninger  

Den studerende, der fremmødte fortæller, at der til forelæsningerne generelt er et ønskes om, at pauserne 
bliver overholdt. Dette vil semesterkoordinator gerne informere forelæsere om, og forsøge at sørge for at disse 
overholdes fremadrettet.  

Cases 

Ingen kommentarer. 

Studiesalsøvelser 

Ingen kommentarer. 

Histologi 

Dissektion 

Det kan være svært at se strukturerne i præparatet. Dette er semesterkoordinator opmærksom på, men ofte 
kan man se en del mere end man lige tror, så spørg endelig om hjælp fra underviser. Derudover er det 
problematisk at arbejde med ”levende” præparater, da det desværre ikke altid er så normalanatomisk som 
man kunne ønske sig. Derudover har det også ofte en stor betydning, hvorledes hjernen er fjernet fra dyret, 
hvorfor nogle strukturer kan gå til. Semesterkoordinator vil gerne opfordre til, at I endelig hiver fat i 
undervisere under kurserne på sigt og beder om hjælp – de har også overblikket over om andre har nogle 
præparater, hvor det er nemmere at se noget specifikt på.  

Anatomisal 

Den studerende gjorde opmærksom på, at ikke alle vidste der fandtes en anatomisal. Semesterkoordinator 
fortæller den er relativt ny, men at den er til fri afbenyttelse og gerne skulle kunne supplere jeres læsning.  

KØ1 

Ingen kommentarer. 

KO1 

Ingen kommentarer. 



Eventuelt  

Ingen kommentarer. 

Modul 3.2: 

Forelæsninger  

Ingen kommentarer. 

Cases 

Ingen kommentarer. 

Studiesalsøvelser 

Ingen kommentarer. 

KØ2 

Den studerende oplevede, at der ikke var afsat nok tid, men har hørt fra andre at de var færdige før tid. Der 
fremsattes et forslag om, at videoen ikke gentages flere gange. Semesterkoordinator oplyser om, at der 
afsættes tidsintervaller i kompendie fremover, så underviser har en guidesnor for de forskellig elementer, men 
tager forslag til underretning.  

Eventuelt  

Ingen kommentarer. 

 

Modul 3.3 

Forelæsninger  

Ingen kommentarer. 

Eventuelt  

Ingen kommentarer. 

 

Generelt på semesteret: 

Der er kommet følgende input på mail til semesterkoordinator vedr. KO-lister. Semesterkoordinatorens svar er 
indsat efterfølgende.  



”Vi er mange på semesteret som synes at planlægningen af KØ og KO kan være lidt problematisk, idet vi 

studerende får af vide meget sent, hvornår vi skal deltage i hhv. KØ og KO. Det er lidt træls at få besked så sent 

om hvornår vi skal til KØ og KO, fordi det forhindre os i at planlægge frem i tiden.  

Det kunne være rigtig fedt hvis hele planlægningen af hvem og hvornår man skal på KØ/KO kunne foregå tidligere 

end den gør nu, og at der bare var styr på det i bedre tid. Evt. at holdplanerne for alle KØ/KO allerede var klar til 

semesterstart, ligesom skemaet og andet undervisning.  

Jeg tænker at det også må være træls for sekretæren at få mange spørgende beskeder om hvornår. Jeg kan dog 

også forstå at det er sket, at holdplaner har været klar, men bare ikke er blevet frigivet til os studerende.  

Jeg er ikke selv klar over hvorfor der går så lang tid før vi studerende får besked, men tænker at det har at gøre 

med noget administrativt. Hvis en af problematikkerne er at folk måske dropper ud af studiet, kunne en ide være 

at man evt. sender en mail ud som studerende skal huske at svare på for at sikre at man er studieaktiv eller som 

man aktivt skal "tilmelde" sig til KØ/KO(dette kan måske hjælpe på 1. og 2. semester hvor frafaldet er størst) 

Jeg går ud fra at I selvfølgelig gerne ville give besked til os studerende i bedre tid hvis I kunne, men håber på, at 

det alligevel er et område der er muligt at forbedre, da det må være i alles interesse(studerende, undervisere, 

sygehuse og administrativt) at være i bedre tid.”  

 

Semesterkoordinatorens svar:  

”Tak for dit input. Jeg kan desværre kun melde at planerne kommer så hurtigt som de kan. Vi har intet at vinde 

på at vente med at melde holdplanerne ud.  

En stor del af planlægningen kræver meget tid, fx så skal psykiatrien være sikker på hvor mange patienter de har 

og på hvilken afdeling og at patienterne ikke overbelastes af besøg, da de er ekstra udsatte. Desuden har vi i år 

taget højde for, efter forrige års studerendes ønske, at man kommer på KO2 i projektgrupper, frem for 

studiegrupper og dette har krævet at man skulle have dannet projektgrupper inden holdplanen kunne 

færdiggøres. Det er et ret stort puslespil at få patienter, undervisere osv. til at gå op.  

Jeg skal nok adressere dette på semestergruppemødet og tage det med i evaluering, men det er før taget videre 

til skolen og det er nærmest umuligt at processen fremskyndes. I princippet må skolen melde ud så sent som 

dagen før, da I skal afsætte alle hverdage fra 8-16 til jeres studie og derfor altid være klar til at skulle modtage 

undervisning inden for dette tidsrum.  



Vi forsøger selvfølgelig altid på at undgå, at I ikke ved i god tid hvornår undervisning afvikles, men i princippet 

behøver skolen ikke prioritere dette og derfor prioriteres andre vigtige opgaver til tider højere for at nå alle 

deadlines i tide.”  

Eventuelt 

Den studerende oplyser om ønske om at projektgruppedannelse kan gøres på en anden måde for at ikke 
udstille nogen og kommer med forslag om, at man skal vælge gruppe ud fra projekt evt.  

Semesterkoordinatoren oplyser, at det I hendes erfaring sandsynligvis den bedste måde, men heller ikke, at 
denne metode er perfekt. Metoden med at vælge sig på et projekt har tidligere givet bagslag, da mange vælge 
at skrive sig på som gruppe, og man som koordinator ender med samme problem med at skulle flytte nogle fra 
et projekt til et andet og dermed splitte grupper. Semesterkoordinator vil gerne prøve næste år, at grupperne 
ikke meldes ud til 6-7 personer, men i stedet melde 7 ud for at fordre mindre sammenholdte grupper på 6, der 
ikke ville splittes eller inddrage flere personer.   

 

 

 

 


